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Závěrem bychom chtěli moc poděkovat všem, kteří se za námi přišli na kluziště podívat, a také všem, kteří se 
do přípravy této akce zapojili. Za podporu děkujeme také všem našim partnerům a sponzorům, zejm. pak 
Městysi Vladislav. Letos se na kluziš� potkáme ještě jednou, a to v říjnu na Halloween party, jejíž termín konání 
jsme letos posunuli na neděli 27. října. Pro více informací určitě nezapomeňte sledovat náš facebook 
@KluzisteVladislav.       Petr Hroščánik

V sobotu 31. srpna se na kluziš� ve Vladislavi uskutečnilo pro dě� tema�cké odpoledne na Divokém 
západě. Pro dě� byly jako vždy připraveny workshopy, kde si tentokrát mohly např. vyrýžovat zlato, či si 

vyrobit šerifský odznak. Samozřejmě nechyběla ani bohatá tombola. V rámci doprovodného programu byly 
pro dě� připraveny projížďky na koních, za což ještě jednou moc děkujeme šikovným děvčatům z ranče 
Vápenka v Nové Vsi. Připraveny byly rovnou dva tema�cké fotokoutky, kde se mohly dě� spolu se svými 
kamarády, ale i rodiči vyfo�t. V určený čas zde také probíhalo focení na polaroidový snímek, což v loňských 
ročnících získalo na oblibě. Jako tradičně celou akcí provázel náš oblíbený DJ Ludwa, nechybělo ani bohaté 
občerstvení. Letošní akce na zakončení prázdnin se zúčastnilo okolo dvace� dě�, což bylo nejméně za celou 
dobu pořádání těchto akcí. Ač se to nemusí na první pohled zdát, příprava dětských akcí, aby bylo vše 
naplánované a probíhalo, jak má, zabere nemálo úsilí a času. V současné době tedy zjišťujeme zájem občanů 
o tyto akce a pořádání příš�ho ročníku tema�ckého zakončení prázdnin pro dě� proto zvažujeme.

Divoký západ ve Vladislavi

POKRAČOVÁNÍ NA STRANĚ 10 >>

Kostel Nejsvětější Trojice ve 
V l a d i s l av i  j e  s a k rá l n í 

stavbou z 13. stole� prohláše-
nou za nemovitou kulturní 
památku. Kostel spadá pod 
ř í m s ko kato l i c ko u  fa r n o st 
Vladislav.
POPIS VĚŽNÍCH HODIN.

Hodinový stroj se nachází ve 
druhém podlaží kostelní věže. 
Zhotovil jej čáslavský hodinář 
Karel  Adamec koncem 19. 
stole�. V druhé polovině 20. 
sto le�  by l  hod inov ý  st ro j 
modernizován na automa�cké 

natahování závaží elektromotorem. Dodnes zachovaný stroj je však ve stavu funkčním, �m se řadí mezi rarity v 
regionu. Skládá se ze tří čás�, které zabezpečují chod hodin, odbíjení čtvrthodin a odbíjení celých hodin. Každá 
z čás� stroje je poháněna vlastním závažím. Součás� stroje jsou také převodová soukolí v horní čás� věže, 
převádějící točnou sílu na dvojici ciferníků. Základní čás� stroje je tzv. jicí stroj, zajišťující chod celého 
hodinového stroje a venkovních ciferníků. Je poháněn závažím zavěšeném na jednořadém řetězu. Přesnost 
stroje a celého systému hodin zajišťuje Amantův kolíčkový krokový mechanizmus s kyvadlem.  

Věžní hodiny kostela Nejsvětější Trojice 
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ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY
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Po návratu z dovolené se můžete snažit udržet si dovolenkovou pohodu �m, 
že si najdete čas na relaxaci a odpočinek i v běžném každodenním životě. 
Můžete si naplánovat pravidelné krátké „dovolenkové” chvíle, kdy si dopřejete 
čas jen pro sebe, bez stresu a povinnos�. Důležité je také najít si způsoby, jak si 
udržet pozi�vní myšlení a radost z drobných každodenních rados�, například si 
můžete vytvořit foto-knihu nebo nějakou památku, která vám bude 
připomínat nejen krásné chvíle z dovolené, ale i způsob, jak se naučit užívat si 
každý den.

V rámci obce se o prázdninách podařilo získat dotaci na zavedení 
energe�ckého managementu obce, což je důležitý nástroj pro efek�vní 
využívání energie v průmyslových provozech, obytných budovách či veřejných 
ins�tucích. Tento systém zahrnuje monitorování, hodnocení a plánování 
energe�cké spotřeby s cílem minimalizovat ztráty a náklady spojené s 
energiemi. Díky pravidelnému vyhodnocování využi� energie a zavedení 
úsporných opatření by se mělo dosáhnout značných úspor a přispět tak i k 
ochraně životního prostředí.

V neposlední řadě byla podána žádost o dotaci na pořízení přívěsu pro 
hašení. Tento krok je reakcí na potřebu posílení hasičské techniky a zajištění 
efek�vní ochrany obyvatel a majetku v případě nejen požáru. Přívěs bude 
sloužit k rychlému a efek�vnímu zásahu v krizových situacích, čímž se zvýší 
bezpečnost celého městyse. Očekávají se pozi�vní výsledky z této žádos�, což 
by umožnilo našim hasičům lépe reagovat na případné požáry a další 
mimořádné událos�, například na povodně, kterých jsme byli v minulých 
dnech svědky.

Tyto projekty a inicia�vy svědčí o proak�vním přístupu vedení městyse 
k řešení aktuálních problémů a potřeb obyvatel. Je zřejmé, že se snažíme 
vytvářet lepší podmínky pro život v našich obcích, zvyšovat úroveň služeb a 
zároveň dbát na ochranu životního prostředí. Budeme se těšit na další pokroky 
v těchto oblastech a doufáme, že se nám podaří úspěšně realizovat všechny 
plánované projekty.

Vážení občané, 

Na závěr úvodního slova bych chtěl velmi poděkovat členům sboru 
dobrovolných hasičů, kteří se ak�vně zapojili jednak do preven�vní činnos� 
před nedávnou hrozící povodní, jednak při samotných zásazích ve dnech 
intenzivních dešťů. Jsem rád, že v našich obcích nedošlo k podobným 
katastrofám, jaké pos�hly jiné čás� naší republiky, a těm, kteří jsou povodněmi 
jakkoli pos�ženi, nezbývá, než aby tyto nepříjemné chvíle zvládli. To nejmenší, 
co pro ně nyní můžeme udělat, je, že na ně budeme myslet a držet jim pěs�, aby 
se jejich životy, pokud možno co nejdříve, vrá�ly do „normálních“ kolejí. 

Váš starosta Jan Havlena

Před několika dny byla u zdravotního střediska zahájena plánovaná výstavba 
nového parkoviště, jež zvýší komfort všem, kteří směřují k prak�ckému lékaři 
nebo do oční op�ky. 

Dalším klíčovým bodem v rámci rozvoje naší obce je zahájení zpracování 
místní energe�cké koncepce. Tento dokument bude mít za cíl analyzovat 
současné energe�cké potřeby a možnos� a navrhnout efek�vní a udržitelné 
zdroje energie pro budoucnost. Zohlední se při něm nejen ekologické aspekty, 
ale také ekonomické a sociální faktory, které ovlivňují životní úroveň obyvatel. 
Cílem je vytvořit strategii, která podpoří energe�ckou soběstačnost obce 
a přispěje ke snížení emisí skleníkových plynů. Místní energe�cká koncepce by 
měla odpovědět např. na otázku, zda je pro obec výhodné zřídit fotovoltaickou 
elektrárnu pro kry� vlastní spotřeby elektrické energie.

Budu rád, když každý z nás zváží poskytnu� jakéhokoli finančního daru na 
některý z účtů, jež jsou založeny právě na pomoc těm, kteří jsou pos�ženi 
povodněmi, například Potravinová banka Vysočina.

letní horko nás asi všechny donu�lo zpomalit a najít si čas na odpočinek. 
Dovolená byla pro mnohé ideální příležitos� k tomu, aby načerpali novou 
energii a sílu na nadcházející období. Pro rodiče s dětmi byla dovolená výzvou 
i příležitos� k vytvoření společných nezapomenutelných zážitků. Je důležité 
najít rovnováhu mezi odpočinkem a ak�vitami, aby dovolená byla pro všechny 
členy rodiny skutečným odpočinkem. Při návštěvě hradů, zámků, muzeí, 
výstav, zoo, skanzenů, heren, koupališť nebo trhů je důležité si to společně užít 
a vytvořit si tak nezapomenutelné zážitky a poznatky. Každé místo má svůj 
vlastní příběh a historii, kterou můžete objevovat a prozkoumávat. Pro 
milovníky kultury a historie je návštěva těchto míst skvělým způsobem, jak se 
ponořit do minulos� a poznat bohaté dědictví našich předků. Pro rodiny 
s dětmi pak mohou být návštěvy zoo, koupališť nebo skanzenů skvělým 
způsobem, jak strávit společný čas a získat nové poznatky o přírodě, historii či 
tradičních řemeslech. Každé místo nabízí jedinečný pohled na svět a může vám 
otevřít nové perspek�vy. Samozřejmě jsou mezi námi i �, kteří mají rádi 
lenošení a nicnedělání jako způsob relaxace a odpočinku. Pro ně může být 
důležité mít čas jen tak ležet nebo si užívat volný čas bez plánů a povinnos�. 

Každý člověk má jiné preference a potřeby ohledně toho, jak tráví svůj volný 
čas, takže doufám, že jste si všichni svoje volno řádně užili a odpočinuli jste si.

Dále byla zpracována a podána žádost na ReUse centrum, které by mělo 
vyrůst v případě, že obci bude přiznána dotace, v prostoru za restaurací ve 
Vladislavi. ReUse centrum je místo, kam můžete bezplatně odevzdat drobnější 
funkční předměty z vaší domácnos�, které byste jinak vyhodili. Takto je můžete 
snadno darovat, aby posloužily ještě někomu jinému. Je to jeden z 
nejjednodušších způsobů, jak darovat nepotřebné funkční věci dál. Můžete si 

zde také pořídit použité věci, které darovali ostatní. Nemusíte měnit, tedy 
odnést si něco za vaše věci, můžete jen darovat, nebo jen pořizovat. Díky 
takovému místu mají lidé šanci si odložené funkční věci důstojně prohlédnout.

S přáním pěkných dní

„Úsměv nic nestojí a má velkou cenu. Oboha� toho, kdo ho dostane, a 
neochudí toho, kdo ho dává. Trvá jen okamžik, ale vzpomínka na něj může být 
věčná. Nikdo není tak bohatý, aby se bez něj mohl obejít. Nikdo není tak chudý, 
aby ho nemohl dát. Přináší štěs� do domu, podpírá při práci a je viditelným 
znamením hlubokého přátelství. Úsměv dá odpočinout od únavy, obnovuje 
odvahu demoralizovaným, ve smutku je útěchou, pomáhá od každé stras�. Ale 
je dobře, že se nedá koupit, ani půjčit, ani ukrást, protože jeho hodnota je v 
okamžiku, kdy je věnován. A když potkáte někoho, kdo se na vás neusměje, 
buďte štědří a usmějte se vy, protože nikdo nepotřebuje víc úsměv než ten, kdo 
ho sám dát neumí.“

Přeji vám všem požehnaný podzimní čas.
P. Vojtěch Loub, farář

Období krize sebou ale vždy nese také šanci vydolovat z našeho příliš 
usedlého lidství něco, co je veskrze lidského a voní životem: schopnost 
solidarity, ochota pomoci, zájem o druhého člověka. My, kteří jsme nebyli 
neštěs�m zasaženi, jsme voláni k tomu, abychom vytvořili „druhou stranu 
mince“, jež minimálně vyváží (nebo ještě lépe převáží) neštěs� a náročnost 
situace, do níž se dostali lidé povodněmi pos�žení, ať už je to pomoc formou 
sbírky či dobrovolnické činnos� – všem, kdo nezůstanou lhostejní, patří velké 
díky.

Nemusí to být ale hned událos� takových rozměrů, jako jsou povodně nebo 

třeba před několika lety tornádo; princip vytváření „druhé strany mince“ 
můžeme uplatňovat i v každodenních „malých“ situacích našeho života. Dne 
23. září se v církevním kalendáři připomíná o. Pio z Pietrelciny (1887‒1968), 
pozoruhodný kapucínský kněz, jehož život byl charakterizován vzácnými 
duchovními dary, ale také velkým osobním utrpením a staros� o trpící. Jedno z 
jeho nejznámějších kázání velmi pravdivě říká:

Milí obyvatelé Vladislavi,
zdravím vás srdečně na prahu podzimního období. Začátek školního roku, 

třebaže byl v prvním týdnu charakterizován nezvykle vysokými teplotami, 
poznamenala v naší zemi náhlá změna počasí doprovázená několikadenním 
deštěm a následnými povodňovými stavy, které se v mnoha oblastech 
proměnily v přírodní katastrofu.  

DUCHOVNÍ SLOVO
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V loňském roce jsme chtěli důstojně oslavit 10. výročí vzniku kapely a vydání 
prvního CD Idylka. Protože jsme doufali, že přijde díky zvláštní příležitos� a milým 
hostům a kmotrům více lidí než obvykle, požádali jsme o spolupráci Pivovarský 
hos�nec a pivovar Heřman. Akce se vydařila k veliké spokojenos� a CD nám pokř�li 
Hráč De El Pado, Druhej Dech Old Boys a dnes již bohužel zesnulý Vlasta Zahrádka se 
svým spoluhráčem Lubošem Denerem. 

Od začátku vzniku kapely Valchagenk, kdy skupina poprvé odehrála první letní 
akci na domácí půdě na Kluziš�, jsme se snažili opakovaně k letnímu hraní ve 

Vladislavi vracet. To se nám každoročně dařilo, i když postupem času se měnila 
místa i pořadatelé.

Jako druhá vystoupila pořádající domácí skupina Valchagenk, hrající částečně 
vlastní tvorbu skládající se z folkového a trampského žánru a zčás� převzaté písně 
od country po rock. Samozřejmě za nezbytného účinkování poloautoma�cké valchy 
a pruhovaných triček.

Všem fanouškům a návštěvníkům našich akcí, kamarádům, lidem, co nám 
pomáhali, pomáhají a Pivovaru Heřman děkuje Valchagenk.Jedna z nejmladších kapel na Třebíčsku, studentská kapela Caramball hrající 

písně Beatles, Rolling Stones, The Who a dalších rockových legend. Pro kapelu je 
typické, že hraje rela�vně po�chu, výjimečně se zkreslením kytar a výjimečně 

s kytarovými sóly. Zvuku dominují tříhlasé vokály a sehraná rytmika.

A co nás čeká další rok? Na tuhle otázku ještě nikdo nezná odpověď, protože 
sezona 2024 má do svého konce ještě spoustu víkendů, v nichž se bude dít řada akcí, 
které můžete najít na facebookových stránkách kapely Valchagenk. 

A až se rok nachýlí ke svému konci, sedneme si u Heřmana ke stolu a otázka: „Tak 
co se bude dít v létě 2025?” přijde na řadu.

Vznikla proto také myšlenka v letních akcích v pivovaru pokračovat i další rok a 
začali jsme na rok 2024 plánovat Heřmanský fesťáček. Akci jsme pojali poněkud 
skromněji a stanovili si cíl tři kapely a stovku návštěvníků. Obojí se nám nakonec 
i přes úporné vedro začínajících prázdnin podařilo a na akci vystoupily:

Na závěr přijala pozvání opět country kapela Druhej Dech Old Boys v čele 
s nestorem třebíčské country Rudou Pražanem, kteří i přes vysoký věkový průměr 
skupiny hráli až do pozdních hodin a dokázali, že věk může být jen číslo.

První větší akce pod jejím vedením proběhne 9. listopadu odpoledne, kdy se v 
rámci mezinárodního měsíce her uskuteční Odpoledne s deskovkami. Těšíme se na 
hojnou účast a na to, že si všichni užijí společné hraní! Dana Augus�nová

Od září došlo v naší knihovně k významné personální změně. Naše milé 
knihovnice paní Libuše Nováčková a paní Jana Foltýnová se rozhodly ukončit 

svou dlouholetou činnost a předat vedení knihovny do nových rukou.
Obě dámy se věnovaly práci v knihovně více než deset let. Během nich výrazně 

přispěly k jejímu rozvoji a fungování. Za tuto dobu zprostředkovaly �síce výpůjček a 
pravidelně doplňovaly knižní fond, který často získávaly z třebíčské knihovny 
prostřednictvím výměnného knihovnického systému. Knihovnice se po celou dobu 
svého působení snažily ak�vně šířit čtenářství mezi seniory i dě�, čímž přispívaly k 
tomu, aby knihovna oslovovala všechny generace. Díky jejich nasazení si místní 
čtenáři mohli užívat pestrou nabídku literatury včetně nejnovějších �tulů i 
klasických děl.

Paní Nováčková i paní Foltýnová svou prací vytvořily v naší knihovně přátelské a 
vstřícné prostředí, za což jim patří naše hluboké díky. S jejich odchodem končí jedna 
kapitola naší knihovny, ale my věříme, že se podaří na jejich činnost plynule navázat. 
Přejeme jim mnoho úspěchů a spokojenos� do další životní etapy.

Novou knihovnicí se stává paní Iva Ryglová, která byla vybrána na základě 
výběrového řízení vyhlášeného městysem Vladislav. Věříme, že její energie a 
nadšení přinesou do naší knihovny nový vítr a mnoho zajímavých akcí pro všechny 
věkové skupiny.

Ohlédnu� za Heřmanským fesťáčkem

Rozloučení s našimi knihovnicemi
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Tradičně o tře�m srpnovém víkendu zavítala do Vladislavi folková muzika a s ní i spousta jejích příznivců z blízka i z dáli. Nešlo přehlédnout stanové městečko, které se 
rozrostlo na pravém břehu řeky Jihlavky, kam se návštěvníci fes�válku Vandrobraní uchylují nabírat sil mezi bohatým programem a nemají to odtud na vladislavsakou 

Sokolovnu daleko. Útulný areál Sokolovny, kde se fes�val po léta koná, přirostl mnoha přespolním návštěvníkům k srdci a � vnímaví mluví o přítomnos� Genia Loci, neboli 
ducha místa, nedivím se, vidíme to to�ž podobně.  Prostor, kde se vše odehrává působí na první pohled jako poměrně malý dvoreček, ale díky tomu jsou si v něm všichni 
tak nějak blíž, a po chvilce je jedno, kdo je tu poprvé a kdo každoročně, kdo je místní a kdo přiletěl třeba ze Sardinie, kdo je pořadatel a kdo muzikant, ...setřou se hrany 
a všichni utvoří jeden pospolitý celek s jedním cílem - pojďme si ten víkend spolu krásně užít! A že se to letos znovu podařilo o tom svědčí úsměvy a spokojené reakce 
návštěvníků i v neděli už pravda trochu unavených, ale šťastných človíčků, kteří se na celé akci podílí ak�vně, tedy členů a přátel Spolku Sakum Prdum. Těm i oněm patří 
veliký dík za to, že svou energií pomohli proměnit obyčejný víkend ve svátek.  A kdo že na Vandrobraní 2024 hrál, zpíval a tančil? To ví nejlíp �, kteří si to nenechali ujít 
a můžou snad potvrdit, že program se snažíme pokaždé namíchat hodně pestře, zdravě i nezdravě, tu a tam něco ostřejšího, nebo i sladkého, ...prostě hudební gulášek 
z toho, co nám uplynulý rok zachutnalo, a o co jsme se s vámi chtěli podělit. Tak třeba zase někdy příště.

Jaroslav Řezáč (Hráč de El Pado)

Vladislavský Sokol uspořádal Vladislavské večerní rockování, akci zábavového typu, která proběhla v sobotu 13. září 2024 od 18:30 do neděle 14. září 2024 do 2:00. 
Tato událost spojila fanoušky rockové hudby a umožnila jim strávit příjemný večer plný energie a skvělé hudby. Jednalo o skvělou příležitost k setkání s přáteli, 

poslechu oblíbených kapel a prostě k dobré zábavě.
Na akci vystoupila třebíčská kapela Rebelia, ale také kapely z okolí Telče Vzhůru a níž a JIP BAND. Hvězdou večera byl samozřejmě zpívající hasič Juřič Pařil, který 

rozproudil všechny přítomné, jichž bylo bohužel poskromnu, do vysokých obrátek. O skvělý zvuk se po celou dobu produkce starali otec a syn Jakubcovi, za což jim patří 
velká pochvala a poděkování.

Na Večerním rockování nechybělo vůbec nic. Kromě skvělé hudby byla k dispozici široká nabídka nápojů včetně míchaných drinků, piva, vína, limonád a tvrdých lihovin. 
Pokud měl někdo hlad, mohl si pochutnat na bramborácích, sekané v housce, tyčinkách nebo brambůrkách. Všichni návštěvníci tak mohli strávit skvělý večer plný dobré 
hudby, chutného jídla a pi�.          Jan Havlena

Vandrobraní ve Vladislavi podesáté 

Vladislavské večerní rockování

První čtvrtek v září se opět uskutečnilo tradiční loutkové představení v sokolovně ve 
Vladislavi. Toto představení bylo pořádáno v rámci Malého fes�valu loutek 

Městského kulturního střediska v Moravském Krumlově a konalo se v obcích 
Moravskokrumlovska, Znojemska, Třebíčska a Ivančicka  od 5. září do 8. září 2024. Celkem 
se uskutečnilo více než 30 představení. Konkrétně do Vladislavi přijelo Divadlo APROPO s 
představením Vodnická škola.

Představení navš�vilo více než padesát návštěvníků, z nichž nejméně třicet byly dě�, pro 
něž byl celý kulturní zážitek primárně určen. Bylo to příjemné setkání, které zanechalo ve 
všech přítomným nezapomenutelný kulturní dojem.     Jan Havlena

Loutkové divadlo v sokolovně
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Zápis z jednání rady městyse Vladislav ze dne 13. 3., 27. 3., 10. 4., 24. 4. a 7. 5. 2024 

Rada městyse projednala:

„ žádost paní M. K., IČO: 08736863, o pronájem nebytových prostor v budově MŠ za účelem 
zřízení provozovny masáží za následujících podmínek: nájem bude uzavřen na dobu 
neurčitou, čisté nájemné činí 300 Kč/m2, záloha na el. energii ve výši 200 Kč/měsíc 
(vyúčtování 1x ročně podle skutečného stavu na odpočtovém elektroměru), záloha na 
topení a teplou vodu ve vyš́i 675 Kč/měsíc a vodné a stočné ve vyš́i 200 Kč/měsíc.

„ udělení výjimky z platby za svoz komunálních odpadů pro pana T. F., Vladislav č. p. 220 z 
důvodu dlouhodobého pobytu v Polsku, kde se oženil a k měsíci květnu 2024 získal polské 
státní občanství,

„ v souladu s ust. § 134 zák. č. 262/2006 Sb., zákoník práce udělení mimořádné odměny ve 
vyš́i 45.000 Kč panu Mgr. V. M., řediteli ZŠ a MŠ Vladislav, za 1. polole� roku 2024. Finanční 
prostředky na vyplacení odměny nejdou z rozpočtu obce, ale budou čerpány ze mzdovyćh 
prostředků státního rozpočtu. Odměna byla schválena na základě hodnocení manažerské 
práce.

„ provozní řád cyklostezky Třebíč–Vladislav, etapa 1.

„ žádost ZŠ a MŠ Vladislav č. p. 203, zast. ředitelem Mgr. V. M., o zvýšení úplaty za předškolní a 
zájmové vzdělávání (školní družina), a to tak, aby výše úplaty byla od 1. 9. 2024 zvýšena z 
částky 200 Kč na částku 300 Kč za kalendářní měsíc u dě� využívající školní družiny do 15:30 
a z částky 130 Kč na částku 150 Kč za kalendářní měsíc u dě� využívající školní družinu do 
13:00.

„ projednala žádost pana M. K., Vladislav č. p. 148, o odkup čás� pozemku p. č. 560/14 v kat. 
území Vladislav o vyḿěře cca 120 m2 za účelem zřízení příjezdové cesty k pozemku p. č. 624 
v jeho vlastnictví, a to z důvodu plánované vyśtavby objektu pro bydlení, popř. pro rodinnou 
rekreaci na tomto pozemku. V případě nesouhlasu s prodejem žádá o zřízení věcného 
břemene cesty. Rada se usnesla, že prodávat pozemek není pro městys vyh́odné a souhlasí s 
uzavřením věcného břemene za podmínky, že bude současně majetkoprávně vypořádána 
oplocená část pozemku p. č. 560/14 ostatní plocha o vyḿěře cca 265 m2, kterou žadatel 
užívá bez právního důvodu.

„ Uzavření nájemních smluv o pronájmu:

Starosta informoval členy rady o tom, že čistý zisk z obecního plesu letos činil 
34.500 Kč. Rada navrhuje, aby tyto finanční prostředky byly použity na nákup nového nábytku do 
mateřské školy.

Rada městyse schvaluje

„ projednala žádost pana M. L., o pronájem pozemku st. p. č. 367 o vyḿěře 13 m2 (bývalá 
vodárna na Křemeli) v katastrálním území Vladislav za účelem umístění převaděče 
internetového signálu. Návrh ze strany žadatele je 3 000 Kč/rok. Rada městyse navrhla 
částku ve vyš́i 5 000 Kč/rok. Odpověď zajis� místostarosta a na základě vyjádření žadatele 
budou učiněny další zákonné kroky k pronájmu.

„ pozemku st. p. č. 215 zastavěná plocha a nádvoří, jehož součás� je budova hasičské 
zbrojnice s čís. pop. 215 ve Vladislavi s nájemcem SH ČMS – Sbor dobrovolnyćh hasičů 
Vladislav 

„ pozemku p. č. 53 zastavěná plocha a nádvoří, jehož součás� je budova hasičské zbrojnice 
s čís. pop. 20 ve Střížově s nájemcem SH ČMS – Sbor dobrovolnyćh hasičů Střížov

„ pozemku st. p. č. 69 zastavěná plocha a nádvoří, jehož součás� je budova hasičské 
zbrojnice s čís. pop. 48 v Hostákově s nájemcem SH ČMS – Sbor dobrovolnyćh hasičů 
Hostákov

„ nájemní smlouvu mezi pronajímatelem panem J. D., Střížov a Městysem Vladislav, jejíž 
předmětem a obsahem je pronájem nebytovyćh prostor v domě čís. pop. 4 ve Střížově za 
účelem konání voleb do Evropského parlamentu ve dnech 7. 6. 2024 od 14:00 do 22:00 a 8. 
6.2024 od 8:00 do 14:00 hodin. Smluvní strany se dohodly na nájemném ve výši 6 000 Kč.

„ nájemní smlouva se ve všech třech případech uzavírá na dobu neurčitou a vyš́e 
nájemného činí 100 Kč/rok. Vyš́e nájmu se určuje ve stanovené vyš́i z důvodu, že sbory 
dobrovolnyćh hasičů zajišťují pro obec požární bezpečnost.

„ žádost paní M. S., Vladislav č. p. 101, o pronájem nebytových prostor v budově MŠ č. p. 50 
za účelem zřízení provozovny pedikúry za následujících podmínek: nájem bude uzavřen na 
dobu neurčitou, čisté nájemné činí 300 Kč/m2, záloha na elektrickou energii ve výši 200 
Kč/měsíc (vyúčtování 1x ročně podle skutečného stavu na odpočtovém elektroměru), 
záloha na topení a teplou vodu ve vyš́i 675 Kč/měsíc a vodné a stočné ve vyš́i 200 Kč/měsíc. 
Zajis� kancelář starosty.

„ Rada městyse bere na vědomí rozhodnu� starosty obce o jmenování paní Ing. I. R. 
knihovnicí v knihovně ve Vladislavi. Předpokládaný nástup je od 1. 9. 2024.

„ Prodej nepotřebného majetku: 

„ Rada městyse projednala a schválila: 

„ Rada městyse projednala návrh dodatku č. 2 k Rámcové smlouvě o spolupráci při 
poskytování bezpečnostních služeb ze dne 3. 3. 2021 uzavřené mezi objednatelem 
Městysem Vladislav a poskytovatelem M. B. – Bezpečnost Horácka, IČ 47275910, Smrk 
č.p. 47. Na základě dodatku č. 2 dochází k navyš́ení ceny za službu Dozor na přechodu pro 
chodce ve Vladislavi v období školního roku z částky 8.400 Kč/měsíc na novou částku 
10.500 Kč/měsíc.

Zápis z jednání zastupitelstva Městyse Vladislav konaného dne 26.6.2024

„ O odkoupení tranzitu, sypače, radlice a bubnové sekačky proza�m nikdo neprojevil 
zájem. Rada městyse se usnesla na opětovném zveřejnění záměru prodat tyto věci.

Rada městyse projednala a následně schválila 

„ žádost pana B. M., Střížov 13, o odprodej pozemku p. č. 9/2 ostatní plocha o vyḿěře 96 m2 
v katastrálním území Střížov u Třebíče. Pozemek navazuje na pozemek p. č. 8/1 a na RD s 
čís. pop. 13 ve vlastnictví žadatele a tvoří s nimi jeden funkční celek. Na základě místního 
šetření dne 17. 4. 2024, kterého se zúčastnil starosta a místostarosta, byly zjištěny 
skutečnos� uvedené v žádos� a s konstatováním, že v terénu se jedná o žadatelem 
oplocený pozemek. Pozemek je pro městys nepotřebnyḿ majetkem. Zastupitelstvo se 
usneslo na kupní ceně ve vyš́i 60 Kč/m² s �m, že veškeré náklady spojené s převodem 
vlastnického práva hradí kupující. 

„ návrh starosty, aby byla zvýšena částka rozpočtovyćh opatření u položek v čás� vyd́ajů ze 
současnyćh 250.000 Kč na částku 500.000 Kč, ohledně kteryćh je rozhodování o schválení 
svěřeno radě městyse Vladislav. Tato potřeba vyvstává z důvodu, že částka 250 000 Kč je v 
některyćh případech, vzhledem ke zvyšujícím se cenám a inflaci, nízká. Jedná se tak o 
změny ve schváleném rozpočtu, kdy během roku dochází k přesunu finančních prostředků 
z paragrafů a položek, o nichž je známo, že nebudou dočerpány na ty, které je zapotřebí 
navyš́it. Rozpočtová opatření upravuje ust. § 16 zák.č. 250/2000 Sb., o rozpočtovyćh 
pravidlech územních rozpočtů.

„ poskytnu� finančního daru ve vyš́i 4 000 Kč SDH Střížov, IČ 64269841, zast. starostou 
panem J. P., ke kry� nákladů spojenyćh se zajištěním kulturních akcí a vybavení požární 
technikou.

„ zprávu účetní o dopadu zvyš́ení cen nájmů u bytů a nebytovyćh prostor, která městys 
pronajímá (viz příloha). Za rok 2023 se jednalo o inflaci ve vyš́i 10,7 %.

„ uzavření Smlouvy o zpracování žádos� o dotaci a analyźy, zajištění organizace vyb́ěrového 
řízení a poskytování dotačního managementu mezi Městysem Vladislav jako objednatelem 
a ALNIO Group s.r.o., IČ 293 05 497, zast. jednatelem Ing. J. Ch.. Na základě této smlouvy 
bude poskytovatel objednateli poskytovat služby v rámci dotačního �tulu „Operační 
program Životní prostředí 2021-2027, Specifický cíl 1.5 – Podpora přechodu na oběhové 
hospodářství účinně využívající zdroje“.

„ členka zastupitelstva D. Augus�nová přednesla návrh, aby byl pravidelně dopočítáván 
inflační koeficient s odůvodněním, že je zapotřebí pečovat o pronajatý majetek s péčí 
řádného hospodáře a to �m spíš, pokud je v příslušné nájemní smlouvě uvedeno, že 
nájemné se bude pravidelně zvyšovat o míru inflace za předchozí kalendářní rok. Navrhuje, 
aby se tato zásada začala uplatňovat i v případě nájemních smluv, kde tato podmínka není 
vysloveně uvedena. Podle jejího názoru se jedná o transparentní smluvní ujednání a každý 
nájemce ví, co může očekávat.

„ Rada městyse projednala cenové nabídky na odkoupení malotraktoru AGT 835.

„ Rada městyse na základě vyśledků soutěže o nejhezčí vánoční vyźdobu rozhodla o 
poskytnu� finančního ocenění ve vyš́i 1 500 Kč za první místo pro paní Ing. I. R., Vladislav č. 
p. 214, ve výši 1 000 Kč za druhé místo pro paní M. H., Vladislav č. p. 129 a ve výši 500 Kč za 
tře� místo pro paní E. K., Střížov č. p. 31. Finanční dar bude poskytnut formou daru. 

„ uzavření darovací smlouvy mezi dárcem ČEZ ENERGOSERVIS spol. s r.o., IČ 60698101, 
zastoupené místopředsedou rady jednatelů Ing. R. S. a členem rady jednatelů pan Ing. P. 
D. a obdarovaným Městysem Vladislav. Předmětem darovací smlouvy je poskytnu� 
peněžního daru v hodnotě 4 000 Kč určený ke kry� nákladů spojenyćh se zajištěním 
kulturních akcí a vybavení požární technikou pro Sbor dobrovolnyćh hasičů Střížov.

„ žádost TJ Vladislav, spolek, IČ 47443871, o poskytnu� finanční podpory v celkové vyš́i 115 
000 Kč z rozpočtu městyse Vladislav v rámci Pravidel na podporu obecně prospěšnyćh 
činnos� pro org. působící v městysi Vladislav. Vzhledem k překročení vyš́e daru nad 
hodnotu 100 000 Kč byla žádost postoupena radou městyse k projednání zastupitelstvu 
městyse, tak jak ukládá ust. § 85 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích. Zastupitelstvo 
městyse schválilo poskytnout TJ Vladislav, spolek, finanční dar ve vyš́i 115 000 Kč. 

„ uzavření kupních smluv na prodej zřízenyćh inženyŕských sí� – vodovodních a 
kanalizačních přípojek v katastrálním území Střížov. Cena každé přípojky činí, na základě 
vyṕočtu realizační firmy, 4 000 Kč za běžný metr. Městys prodává kanalizační a 
vodovodní přípojku celkem šes� občanům za celkovou cenu 281 080 Kč. 

„ malotraktoru AGT 835T s vytápěnou kabinou a hydraulickyḿ ramenem za minimální 
cenu 100.000 Kč, dodávkového vozidla Ford za minimální cenu 15 000 Kč, radlice za 
minimální cenu 8 000 Kč, rozmetadla za minimální cenu 12 000 Kč a diskové sekačky za 
minimální cenu 23 000 Kč. Záměr prodat shora uvedené movité věci bude vyvěšen na 
úřední dece po dobu minimálně 30 dnů. Prodej bude následně uskutečněn cenově 
nejvýhodnější nabídce. Nabídky mohou zájemci předkládat ve lhůtě 30 dnů ode dne 
zveřejnění v zalepené obálce s nápisem „Prodej nemovitého majetku“.

„ podání žádos� o poskytnu� dotace k Ministerstvu vnitra ČR na pořízení požárního přívěsu 
pro hašení s novou přenosnou motorovou stříkačkou. Přívěs bude určen pro potřeby 
jednotky SDH Vladislav při plnění povinnos� stanovených pro obce na úseku požární 
ochrany a ochrany obyvatelstva. Celkové náklady činí 1 000 000 Kč, požadovaná výše 
dotace od MV max. 450 000 Kč, dotace od Kraje Vysočina max. 250 000 Kč, podíl obce 300 
000 Kč. Případná realizace rok 2025.

„ žádost paní H. V., Vladislav č. p. 198, o pronájem nebytových prostor v budově MŠ č. p. 50 
za účelem zřízení provozovny homeopa�cké poradny za následujících podmínek: nájem 
bude uzavřen na dobu neurčitou, čisté nájemné činí 300 Kč/m2, záloha na elektrickou 

energii ve výši 200 Kč/měsíc (vyúčtování 1x ročně podle skutečného stavu na odpočtovém 
elektroměru), záloha na topení a teplou vodu ve vyš́i 675 Kč/měsíc a vodné a stočné ve vyš́i 
200 Kč/měsíc. 

„ uzavření smlouvy o poskytnu� dotace mezi Krajem Vysočina, IČ 70890749 jako 
poskytovatelem dotace a Městysem Vladislav jako příjemcem dotace. Účelem smlouvy je 
poskytnu� účelové finanční podpory ve vyš́i 150.000 Kč z Fondu Vysočiny na realizaci 
projektu „Veřejná zeleň Vladislav 2024“. Celkové náklady projektu činí 250 000 Kč, vyš́e 
dotace 150 000 Kč (60 %), vlastní podíl městyse Vladislav 100 000 Kč (40 %). 

Zastupitelstvo městyse Vladislav projednalo:

„ Cenová nabídka ve výši 121.500 Kč od pana J. V., cenová nabídka ve výši 170 000 Kč od 
pana M J., a cenová nabídka ve výši 160.000 Kč od pana T. O. Rada městyse se usnesla na 
prodeji malotraktoru panu Milanu Jelínkovi, který nabídl cenově nejvyh́odnější nabídku.

„ starosta Jan Havlena navrhl, aby nájemné nebylo zvyšováno o vyš́i inflace, ale aby nájemné 
bylo zvyšováno (v podobě částky za m²/rok) v určityćh časovyćh intervalech na základě 
usnesení zastupitelstva městyse. Pravidelné každoroční zvyšování podle míry inflace 
nepovažuje za nejlepší způsob podpory podnikání a udržení služeb v obci.

„ z proběhlé diskuze následně vzešel návrh, aby nájemné bylo každoročně zvyšováno o 
částku odpovídající vyš́i inflačního koeficientu za předcházející kalendářní rok vyhlášeného 
Českyḿ sta�s�ckým úřadem, maximálně však o 5 % a v případě koeficientu 2 % včetně se 
nájemné zvyšovat nebude. Tento návrh byl následně přijat. 

Informace ze zasedání zastupitelstva a rady městyse
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V sobotu 29. června se na kluziš� ve Vladislavi uskutečnil již 3. ročník turnaje v Živém Člověče, nezlob se! Letos se pro� sobě utkalo celkem pět pě�členných týmů. 
Každé družstvo si zvolilo svého kapitána, který házel kostkou, a zbylí čtyři členové se stali živými figurkami na hracím poli. Vzhledem k počtu soutěžících týmů jsme 

tento rok zvětšili hrací pole a přidali barevná políčka. Po asi 3,5 hodinové hře si vítězství odnesl tým Mimoni v barvě červené. Následně bylo třeba rozhodnout i zbylá místa. 
Na stříbrné příčce proto skončil tým Radegast twelve pod bílou barvou a bronz si odnesly Legendy, vítězové loňského ročníku letos hrající pod černou barvou. Na 
pomyslnou „bednu“ už bohužel nedosáhli žlu� Stošedesátníci, kteří se turnaje účastní od samotného začátku, a pá� skončili modří Čovkaři.

Věříme, že si všichni soutěžící, ale i přihlížející diváci užili dobrou atmosféru turnaje a spoustu zábavy. Děkujeme také všem zúčastněným. Jsme rádi, že se turnaj 
postupně dostává do povědomí veřejnos� a je o něj zájem. V neposlední řadě patří velký dík všem, kteří se na přípravě turnaje podíleli, a také našim sponzorům 
a podporovatelům, konkrétně Městysi Vladislav za podporu činnos� spolků, DJ Ludwovi, který se opět ujal moderátorské role, Horáckým novinám za propagaci, Pohárům 
Otruba za vyhotovení medailí a firmě B&K voda, topení, plyn za dlouhodobou podporu. Budeme se na všechny těšit zase příš� rok, a to už na 4. ročníku našeho turnaje v 
Živém Člověče, nezlob se!           Petr Hroščaník

Živé Člověče, nezlob se!

„ že s�žnos� občanů na volný pohyb psů a ostatních, zejména domácích zvířat, ve vlastnictví 
pana L. O., které chová na pozemku za fotbalovyḿi kabinami v blízkos� vodní nádrže 
Balaton, již řešila Policie ČR. Písemnou výzvu ze strany obce ke sjednání nápravy pan Ondrák 
nepřevzal. Starosta uvedl, že pokud by se opakovala situace, kdy by zejména psi ohrožovali 
občany, tak je zapotřebí, aby �to občané bezodkladně kontaktovali Policii ČR a celá věc se 
řešila.

„ Člen zastupitelstva pan V. Peroutka upozornil na to, že byv́alé sklepy na zahradě za 
restaurací ve Vladislavi nejsou v dobrém stavebně technickém stavu a navrhl, aby k 
zamezení přístupu osobám, zejména potom dětem byly zazděny, popř. jinak zajištěny okna 
a dveře. Po zjištění skutečného stavu budou učiněny potřebné kroky k nápravě. Dále podal 
návrrh, aby do proluky mezi budovou čís. pop. 8 (restaurace ve Vladislavi) a čís. pop. 7 byl 
umístěn zpomalovací práh (retardér), a to z důvodu, že vozidla, která vyjíždějí z této proluky 
na ulici jedou mnohdy nepřiměřenou rychlos� a bez ohledu na skutečnost, že hrozí 
nebezpečí, že před vozidlo může náhle vběhnout nebo vjet osoba. Toto nebezpečí hrozí 
zejména u dě�, které neočekávají takové nebezpečí. Starosta uvedl, že v této věci již 
kontaktoval provozovatele restaurace a požádal ho, aby na tuto skutečnost upozornil řidiče 
vozidel, kteří plní dodávkovou službu do restaurace. Starosta přislíbil, že opětovně osloví 
provozovatele restaurace s žádos� o zjednání nápravy. O umístění retardéru nebylo 
rozhodnuto.

„ V rámci diskuze byla řešena otázka přesunu kontejneru na bioodpad v současné době 
umístěného v blízkos� víceúčelového hřiště, kde působí neeste�cky a do budoucna s 
ohledem na plánovanou vyśtavbu sportovní a relaxační zóny také nevhodně. Bylo navrženo, 
aby byl kontejner umístěn na jiné místo, resp. na pozemek p. č. 1604/5 do proluky mezi 
rodinnyḿ domem čís. pop. 124 ve vlastnictví pana Stanislava Renáta a paní Táni Střechové a 
náspu dráhy. Pozemek p .č. 1604/5 je ve vlastnictví Správy železnic, státní organizace. 
Starosta se domnívá, že tento pozemek není pro umístění kontejneru vhodny,́ a to z 
důvodu, že pozemek se nachází v zatáčce, kde skládání a nakládání kontejneru svozovou 
firmou by bylo značně rizikové z pohledu bezpečnos� silničního provozu a pro tuto 
manipulaci je také zapotřebí mnohem více místa. Pro umístění kontejneru by byly navíc 
zapotřebí provést nemalé terénní a stavební úpravy na cizím pozemku. S �mto stanoviskem 
vyjádřil souhlas také člen zastupitelstva pan Pavel Havelka, který je u firmy zajišťující svoz 
bioodpadu, zaměstnán. Starosta dále uvedl, že možnou lokalitou pro umístění kontejneru je 
pozemek p. č. 140/1 před budovou mateřské školy (tzv. Jeřábkova zahrada). Toto místo je 
ale značně vzdálené původnímu umístění, což by se mohlo setkat s nega�vními reakcemi 
některyćh občanů, kteří využívají kontejner na stávajícím místě. Ve věci proza�m nebyl 
učiněn žádný závěr. Starosta pro informaci a bez ohledu na vhodnost zjis� možnos� a 
podmínky umístění kontejneru na drážním pozemku.

„ Členka zastupitelstva paní MUDr. D. Augus�nová upozornila na zvýšený počet odkladů u 
dě�, které by měly za běžných okolnos� nastoupit do základní školy. Důsledkem těchto 
odkladů je potom to, že ve školce není volná kapacita a díky tomu není možné přijmout dě�, 
které by mohly byt́ do školky přijaty. Bylo dohodnuto, že k vysvětlení důvodů zvyš́eného 
počtu odkladů bude na jednání zastupitelstva pozván ředitel ZŠ a MŠ a vedoucí učitelka 
mateřské školy. Zajis� kancelář starosty.

Diskuze:
Starosta J. Havlena informoval přítomné
„ že ze strany firmy M&P Architek�, byla předána kompletní studie projektu Relaxační a 

sportovní zóna Vladislav. Starosta informoval, že se na stavebním úřadě informoval na další 
podmínky realizace terénních úprav podle návrhu architektonické studie a v souladu se 
zjištěnyḿi informacemi navrhl, aby byly provedeny kompletní terénní úpravy v okolí rybníka 
Sádky, tak jak předpokládá studie, a následně byly prováděny další kroky podle návrhu. Dále 
přítomné informoval, že požádal firmu M&P Architek� o vypracování projektové 
dokumentace na realizaci stavby.

„ o získání dotace ve výši 449 999 Kč z dotačního fondu Ministerstva průmyslu a obchodu na 
pořízení „Místní energe�cké koncepce obce Vladislav“ ve vyš́i 449 999 Kč. Poskytnutá 
částka představuje podíl ve vyš́i 90 % na celkovyćh uznatelných nákladech.

„ že v rámci Mikroregionu Horácko bylo požádáno o poskytnu� dotaci z fondů ČEZ na pořízení 
kompostérů pro občany a plastovyćh kelímků pro zájmové organizace. Dále uvedl, že pod 
záš�tou Mikroregionu Horácko lze získat vyh́odnější ceny, než kdyby městys žádal sám.

„ K dotazu týkajícího se dosud neodklizené skládky su� po zřícené zdi na pozemku st. p. č. 
50/1 Pivovaru Heřman ve Vladislavi starosta Jan Havlena informoval, že opětovně jednal s 
jednatelem společnos� panem R. S., jenž přislíbil řešení problému. Proza�m ale k nápravě 
nedošlo. Bylo konstatováno, že skládka, ač na soukromém pozemku, nepůsobí este�cky a 
nepřispívá ke kulturnímu vzhledu obce. Bylo dohodnuto, že starosta u stavebního úřadu 
zjis� další možnos� řešení a současně bude firma Pivovar Heřman, spol. s r.o. písemně 
vyzvána k odstranění skládky.

„ Pan J. K. upozornil na to, že ve Vladislavi při hlášení místním rozhlasem je nedostatečně 
slyšet úvodní hudební doprovod, přičemž samotné hlášení je slyšet dostatečně. Starosta 
přislíbil, že osloví firmu zajišťující opravy a servis rozhlasu. Dále vznesl požadavek, aby byla k 
vlakové zastávce na pozemek p. č. 1004/15 umístěna lavička pro potřeby osob čekajících na 
vlakové spojení, pro turisty, ale i ostatní občany. Umístění lavičky na tomto místě navíc 
považuje za vhodné z důvodu, že v blízkos� rostoucí strom zároveň poskytne zejména v 
letních slunnyćh dnech osobám s�n. Člen zastupitelstva pan Fran�šek Dvořák slíbil 
zhotovení takové lavičky.

„ Paní J. S. navrhla, aby na hřbitov ve Vladislavi byl umístěn kontejner na plastové obaly od 
svíček. Starosta Jan Havlena uvedl, že se obává, že do tohoto kontejneru budou nezodpo-
vědní občané ukládat veškerý odpad, čímž by záměr třídění odpadu nemělo žádny ́ smysl. 
Nicméně bylo rozhodnuto, že na zkoušku bude na hřbitov umístěn kontejner na tento druh 
odpadu.

Pokračování ze strany 5: Informace ze zasedání zastupitelstva a rady městyse

Letošní září se pokračovalo v akci „cibulky“. Již čtvrtý rok spolek Živá Vladislav osazuje veřejná 
prostranství, aby se nám v obci líbilo. Původní termín byl vzhledem k deš� přesunut na 

18.září. Počasí se vydařilo a promoklá zem byla jen ku prospěchu sázeným rostlinám. Tentokrát je 
zkrášlená plocha vedle cesty k budově mateřské školky u farské zdi. Velké poděkování patří našim 
zahrádkářům, kteří se k této akci přidali. Pomohli sázet, odborně poradili a darovali spoustu 
rostlin, které vypěstovali. Příš� rok se můžeme těšit na rozkvetlé hyacinty, tulipány, narcisy 
a okrasné česneky. Tyto cibuloviny jsou doplněné dalšími trvalkami, například dlužichami 
a okrasnými trávami. Doufáme, že se výsledek této spolupráce bude občanům líbit. Iva Ryglová

Zase o něco hezčí
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 V sobotu 20. července se na kluziš� ve Vladislavi uskutečnil již 17. 
ročník nohejbalového turnaje „O Zlatý traktor“. Celkem se 

letošního ročníku zúčastnilo osmnáct tříčlenných týmů neregistrova-
ných hráčů. Jako každý rok začal turnaj úvodním nástupem všech 
týmů. Následovalo rozlosování skupin a byly zahájeny jednotlivé 
zápasy. Startovné letos činilo 150,- za hráče a zahrnovalo drobné 
občerstvení. Návštěvníci si opět mohli pochutnat na točeném pivu, 
domácích klobásách z řeznictví farmy Kovačevičových nebo na 
výborných vepřových steacích. Jsme rádi, že letos si v turnaji zahrály 
i dě� a ženy, což dokazuje, že sport je opravdu pro všechny a že 
důležitější než vítězství je dobrý pocit z pohybu.

Vše o přihlašování na příš�, již 18. ročník se včas dozvíte na našich 
stránkách @KluzisteVladislav.    V neposlední řadě děkujeme všem 
organizátorům a sponzorům, bez nichž by se turnaj konat nemohl.    
Budeme se na všechny těšit zase příště!  Petr Hroščaník

Rádi bychom ještě jednou poděkovali všem hráčům, kteří přijeli 
a opět podali úžasný výkon. Těší nás, že je o turnaj stále velký zájem, a to 
především díky komunitě nohejbalistů.

Celý turnaj vyvrcholil okolo sedmé hodiny večer, kdy se ve finále utkal 
loňský vítěz „Predátoři“ s vyzývateli z Prostějova. Loňským vítězům 
z Ivančic se ale letos vítězství obhájit nepodařilo, zvítězily tedy „Legie“ 
ze zmíněného Prostějova, kterým �mto ještě jednou gratulujeme.    
Vítězi náležela tak jako každý rok hlavní cena, tedy sud piva a putovní 
pohár turnaje. S ohledem na stáří a stav poháru si jej po domluvě s 
pořadateli vítězný tým letos s sebou domů neodvezl, neboť dojde k jeho 
restauraci, aby mohl sloužit ještě spoustu dalších ročníků. Všichni 
umístění samozřejmě také obdrželi medaile, které nám opět věnovaly 
Poháry Otruba. Jak už je tomu na našich akcích zvykem, s prázdnou od 
nás nikdo neodchází, proto každý z týmů získal alespoň drobnou cenu 
útěchy

Nohejbalový turnaj

Mnohokrát děkujeme těmto sponzorům: městys Vladislav, SDH Vladislav, obec Koja�n, SDH Koja�n, Paměť krajiny, s.r.o., Tesařství, pokrývačství Karel Chromý, Tesařství, 
truhlářství Jan Chromý, Řeznictví Karel Doležal, AGRO 2000 s.r.o., Anteria s.r.o., Stavba a údržba silnic Třebíč s.r.o., Pyros spol. s r.o., Tanex Vladislav, s.r.o.

Velké díky patří také všem závodníkům a divákům, kteří si do Koja�na našli cestu. Těšíme se na vás na všechny na poslední hasičské soutěži v tomto roce, a to v sobotu 
7. prosince 2024 na závodech O vánočního kapra, kterou opět pořádají hasiči z Vladislavi a Koja�na.     Jan Havlena

Mezi staršími muži závodila tři družstva, kdy bronzový pohár putuje přes kopec do Pozďa�na za výsledný čas 50,62 s. Stříbrný pohár jede přes druhý kopec do Smrku za 
útok, který pánové dokončili za 33,41 s. Zla� jsou dobrovolní hasiči z Koutů s časem 29,43 s.  

Nejvíce týmů, a to 15, se sešlo v mužské kategorii. Jedno družstvo nedokončilo svůj pokus, naopak nejlepší výkon předvedli dobrovolní hasiči z Hvězdoňovic, kterým stačilo 
17,06 s na to, aby dokončili útok. Druhé místo si zapisují pánové z Koutů s časem 18,29 s. Hned v závěsu skončil Lipník A s časem 18,47 s. Za zmínku stojí vyrovnaný výkon 
proudařů z Lipníku A, kteří rozsví�li terče ve shodný čas. 

Celkem 21 družstev přijelo v sobotu 20. 7. 2024 na noční hasičské závody, aby za polotmy a polosvitu roztáhlo hasičské vedení a na konci dráhy rozsví�lo sklopné terče. 
Závodníci ve všech kategoriích běželi na 2 béčka, takže nezáleželo na pořadí.

Taktéž tři družstva se sešla z řad něžného pohlaví. Nedařilo se, ale přesto se nevzdaly a s časem 1:16,52 s dokončily ženy ze Smrku útok, čímž skončily na tře�m místě. 
S časem 32,82 jsou na druhém místě domácí hasičky a první místo obsadily dívky z Hostákova, které rozsví�ly světla na terčích za 32,02 s. 

Noční závody Koja�n

SVOZU NEBEZPEČNÉHO ODPADU
Pokud máte zájem o odvoz, přistavte daný odpad 
večer před svozem nebo nejpozději do 6:00 hodin 
výše uvedeného svozového dne před dům.

Seznam nebezpečného odpadu najdete na stránkách obce
www.mestysvladislav.cz

TERMÍN:
25. října 2024
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Nyní už zbývá nachystat košíky a vyrazit do lesa.

Většina milovníků hub chodí do lesa na své oblíbené druhy převážně v letních 
měsících. Houby jsou organismy vlhkomilné, proto jejich densita i diversita 

závisí na nasákavos� terénu a aktuálních srážkových podmínkách. V posledních 
letech jsme zažili suchá léta včetně měsíce září a mnoho houbařů si stěžovalo, že 
úroda hub byla velmi slabá. S nástupem měsíce října se obvykle zvyšují i denní 
úhrny srážek a v lesích přibývá hub houbaři často opomíjených, ale za to 
chutnějších

Téměř za každého počasí najdeme v lese různé druhy holubinek. Jedná se o 
jedinou skupinu hub, kterou můžeme i směle ochutnat. Pokud nejsou palčivé, tak 
jsou jedlé. V našich lesích nalezneme i holubinku vrhavku, která je slabě jedovatá a 
silně palčivá. 

PODZEMNÍ INTERNET
Na přelomu září a října se začneme hojněji setkávat s různými druhy čirůvek, 

např. čirůvka fialová, čirůvka havelka a čirůvka dvoubarvá. Tyto druhy hub se hodí 
do polévek a omáček. Ve smrčinách nalezneme chutného ryzce smrkového, pod 
borovicemi ryzce pravého (borového).  

V hrabance a spadaném lis� najdeme některé druhy jedlých strmělek, zvláště 

pak strmělku anýzku, strmělku přehrnutou a strmělku mlženku. Mezi strmělkami 
rostou i nebezpečně jedovaté druhy, např. strmělka potůčková, listomilná, vosková 
a odbarvená. Tyto strmělky obsahují alkaloid muskarin. Muskarinem se rozumí 
parasympatykomime�cká látka účinkující již 15 až 30 minut po poži�. Otrava se 
může projevit zvracením, ztrátou vědomí, poruchami srdeční činnos� a problémy s 
dechem. Tento stav může trvat kolem dvou hodin. Případy smrtelné otravy jsou 
vzácné, smrt nastává zástavou dechu nebo selháním srdeční činnos�. 

V lese dochází k výměně informací mezi houbou a rostlinou. Víme, jak to funguje, 
a v rostlinách je to zafixované, ale ukazuje se, že může probíhat i komunikace mezi 
dvěma rostlinami skrze mykorhizní síť. Jedno podhoubí kolonizuje kořeny dvou 
různých stromů a ty jsou schopné si předat živiny, informaci o napadení patoge-
nem. Víme, že toto se děje, ale jejich význam pro ekosystém ještě neznáme.

Na sklonku podzimu již rapidně ubývá nejvíce sbíraných hřibovitých hub, 
nejčastěji se ještě setkáme s hřibem hnědým (suchohřibem), hřibem klouzkem tzv. 
(hřib strakoš). Na podzim se vyskytují i různé druhy klouzků, které vytváří 
mykorhizu (kořenohoubí) s různými druhy borovic, např klouzek obecný, klouzek 
zrnitý a klouzek kravský. Pod modříny je k nalezení klouzek sličný. Občas najdeme i 
pravé hřiby, zejména hřib smrkový, borový, méně však hřib dubový, který vyrůstá 
především v letních měsících. Jedná se o teplomilný druh. Ve smrčinách a borech se 
objevuje i nejedlý hřib žlučový, který je budoucím předmětem onkologického 
výzkumu, zejména u rakoviny žaludku, tlustého střeva, plic a mozku. Obsahuje 
lanostanové triterpenoidy.

Na pařezech i kmenech listnatých stromů se na podzim vyskytují houby s 
léčebnými účinky, např. hlíva ústřičná, u pařezů borovic kotrč kadeřavý, na černém 
bezu se setkáme s bolcovitkou bezovou (jidášovo ucho) a v pozdním podzimu i 
lahodnou penízovkou sametonohou, která vyrůstá na listnáčích po celou zimu. Růst 
této houby zastaví  ‒10 stupňů pod nulou. Léčivé účinky těchto hub jsou prokázány 
a experimentuje se s nimi i jako prevence pro� různým chorobám včetně rakoviny. 
Na pařezech listnáčů však rostou i další vynikající houby, zejména opeňka měnlivá, 
která je výborná do omáček nebo pod maso. Najdeme zde i různé druhy penízovek, 
šupinovek nebo třeba hojnou š�tovku jelení.

Mykolog Milan Kopečný 

Podzimní houbaření 

Pokud víte o někom, kdo by mohl potřebovat naši pomoc, kontaktuj-
te nás na e-mailu alpaso@trebic.charita.cz, či telefonicky na čísle 733492074.

Těmto lidem je k dispozici naše služba AL PASO Vysočina. 
Pomáháme lidem s trestní minulos� s návratem do běžného života 
a �m pomáháme ve společnos� zmírnit trestnou činnost, aby se nám 
všem žilo o něco líp.  

Naším typickým klientem je člověk, kterému zbývá 6 měsíců do 
výstupu z vězení, kontaktuje nás, že by chtěl pomoci s hledáním 
ubytování a práce, případně s řešením dluhů. My s �mto klientem komunikujeme, 
zjis�me jeho situaci a možnos�, domluvíme se, jaký bude první krok. Takže tento 

člověk, když opus� brány věznice, přesně ví, kdy mu kam a odkud jede 
spoj na místo, kde má zajištěnou práci a bydlení. To je ale opravdu jen ten 
první krok. Dále jsme s klientem v kontaktu a řešíme spolu další jeho 
problémy – závislos�, dluhy, rozbité vztahy v rodině, nalezení doktora, 
psychickou podporu při jednání na úřadech; dáváme zpětné vazby 
ohledně konfliktního chování, učíme, jak vyjít s penězi, vozíme potraviny z 
potravinové banky, pomáháme, když se někomu zatoulá důchod, někomu 
jsme k dispozici, aby se „jen“ vypovídal.  

Pomáháme také rodičům, dětem či partnerům odsouzených ‒ tzv. 
„osobám blízkým“, které se uvězněním člena rodiny dostaly do nějaké 
�živé sociální situace, nebo lidem, kteří jsou sice na svobodě už nějaký ten 
pátek, ale pořád se jim nedaří začít ve společnos� normálně fungovat. 

Jsou mezi námi lidé, kteří páchali trestnou činnost a spoustě lidem 
ublížili. Pak šli do vězení. A čeká je návrat zpět. Mezi takovými jsou 

lidé, kteří už se nechtějí vrá�t do starých kolejí, nechtějí páchat 
trestnou činnost, chtějí slušně žít. Ale jakmile vyjdou za bránu, 
nevědí, jak na to, kde začít, nemají se kam se vrá�t, mají dluhy, 
exekuce, bojují se závislostmi… V takových případech bývá často 
cesta zpět do vězení otázkou času

Jana Kratochvílová

Krok za krokem do svobody. AL PASO Vysočina

V pátek 20. září se u nás v Hospůdce U Hřiště 
hrálo na kytaru, zpívalo se, pilo a jedlo. Byl to 

krásný večer, za který moc děkujeme vladislavské-
mu písničkáři Pavlu Březnovi. Jako každý rok jste se 
mohli  těšit  na výborný burčák z  Bzence, 
Svatováclavský speciál a k jídlu jsme připravili 
tatarák i domácí langoše. Letošní rok byl v naší 
hospůdce plný narozeninových oslav, třídních 
srazů, akcí a my vám za to všem opravdu děkujeme, 
moc si toho vážíme. Letos se můžete těšit ještě na 
drakiádu a pohádkovou cestu s lampiony. 

Vaše Hospůdka U Hřiště

Posezení s kytarou 
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Již tradiční Den zdraví letos proběhl v poněkud klidnější atmosféře, přesto jsme si 
ho užili se vším všudy. První pomoc jsme tentokrát pojali individuálně – kdo se 

neostýchal, měl možnost se zeptat prak�cky na cokoliv týkající se zdraví. K dispozici 
pro všechny byl i vy�štěný seznam věcí, které by neměly chybět v žádné domácí 
lékárničce. Jako každý rok byl k dispozici tlakoměr v rukou zkušené sestřičky Petry 
Mikoláš, která měřila tlak zájemcům od školky až po seniory a jako bonus přidala 
i vlídné slovo. Upřímně řečeno – byl to jeden z nejvy�ženějších stánků. Naší stálicí je 
paní doktorka Blanka Molínová, která všem zájemcům bez rozdílu věku zkontrolo-
vala všechna znaménka. V době stresu, stále narůstajícímu počtu onkologických 
pacientů a prodlužující se objednací době prak�cky u všech specialistů je prevence 
to nejdůležitější. Dle slov paní doktorky je ideální znaménka jednou za rok 
zkontrolovat, abychom se vyhnuli pozdějším problémům. 

Kdo navš�vil náš Den zdraví, ušetřil si dlouhé fronty jinde. Po stresu, jestli 
kontrola znamének dopadne dobře, jsme měli možnost zrelaxovat na masáži u Ivy 
Ryglové – také jsem vyzkoušela a musím potvrdit, že má zlaté ručičky – po masáži 
olejem z devatera kví� jsem se cí�la jako na novém světě. Také jsme mohli 
vyzkoušet si základní triky, jak se ubránit nekalým živlům pod vedením instruktora 
bojových umění pana Antonína Saidla. Kdo měl pohybu málo, měl k dispozici ping-
pongový stůl a pálky. 

Kde je vydání, musí být i příjem. Po minikurzu sebeobrany bylo možné se osvěžit 
domácí štávou nebo vodou s bylinkami a citronem, ochutnat bezlepkové dobroty 
pro naše nejmenší nebo ovoce sušené mrazem. K zakousnu� tu byl i doma upečený 
kváskový chleba s tvarohovou pomazánkou či máslem a pro náročné i propašovaná 

„podpultová“ domácí škvarková pomazánka (mimochodem ta mizela před očima). 
Kdo chtěl, měl možnost si odnést domácí kvásek a recept, aby si mohl zkusit upéct 
doma chleba sám. 

Naší další stálicí je paní doktorka Dana Augus�nová se svým stolečkem dentální 
hygieny. Oblíbenou komoditou jsou vzorky zubních past – když jedete na víkend 
pod stan, nezaberou skoro žádné místo. Trenažér čištění zubů byl v obležení dě�, 
u dospělých byl největší zájem o srovnání elektrický kartáček versus mechanický. 
Samozřejmě nesměl chybět stánek paní bakalářky Leony Matouškové – v době 
počítačů, tabletů a neustálého namáhání zraku elektronikou jsou brýle rozhodně 
nedílnou součás� dne prevence a v podobě, v jaké je naše op�ka nabízí, jsou 
rozhodně i neotřelým módním doplňkem. Nováčkem na Dni zdraví byl pan Zdeněk 
Koblížek, který nabízel preven�vní screening na přítomnost zánětů v těle. 
Chronické záněty jsou stále aktuálnější, jdou ruku v ruce s překyselením organismu, 
podílí se na valné většině nemocí a snižují účinnost léků, které bereme. 

S nadcházejícím podzimem se blíží dlouhé večery. A jak trávit sychravý večer? 
Přece nejlépe s dobrou knihou! Byly tu ukázky elektronických novinek, které jsou v 
naší knihovně k dispozici formou e-knih. 

Letošní den zdraví je za námi a my se už teď chystáme na ročník příš�. Prozradím 
jen, že nám svou přízeň opět zachová paní doktorka Molínová, takže kdo si chce 
nechat bez front zkontrolovat znaménka nebo zkonzultovat cokoliv, co se týká kůže, 
nezapomeňte nás příš� rok navš�vit.   

Závěrem bych ráda poděkovala všem, kteří nám s organizací DNE ZDRAVÍ 
pomohli a přinesli nám preven�vní programy přímo do Vladislavi. Eva Lisá

Den zdraví

ROZPIS UTKÁNÍ

Vladislav Dukovany

15:00 | neděle 6. října 2024

VS

Nedvědice Vladislav

15:00 | neděle 13. října 2024

VS

Bohdalov Vladislav

14:30 | neděle 20. října 2024

VS

Velké
Meziříčí B

Vladislav

14:00 | neděle 3. listopadu 2024

VS

Vladislav Herálec

14:30 | neděle 27. října 2024

VS

Jemnicko Vladislav

14:00 | neděle 9. listopadu 2024

VS
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POKRAČOVÁNÍ ČLÁNKU Z TITULNÍ STRANY >> Systém Amantova kroku vynalezl v 
roce 1741 francouzský hodinář Louis Amant v Paříži. Na rozdíl od běžného 
krokového mechanizmu s ozubeným krokovým kolem má zde kolo Amantova kroku 
rovnoběžně s osou uspořádané čepy ‒ kolíky, které zabírají do dvou palet kyvadla. 
Tím dostává kyvadlo sílu pro ustálený kyv. Regulace rychlos� chodu hodinového 
stroje se provádí posouváním železné čočky kyvadla po kyvadlové tyči pomocí 
ma�ce na dolním konci kyvadlové tyče. Přídavnou funkcí stroje je také systém 
odbíjení. Soukolí čtvrťového a celého odbíjení jsou umístěna po bocích jicí čás� 
hodinového stroje. Každé z odbíjecích soukolí je poháněno vlastním závažím. 
Čtvrťový bicí stroj je spouštěn každou čtvrthodinu pomocí páky jicím strojem. Odbíjí 
počet úderů příslušné čtvrthodiny (1–4). Počet úderů je řízen malým, tzv. 
závěrkovým kolem v přední čás� stroje, po jehož obvodu jsou umístěny čtyři výřezy. 
Výřezy na kole jsou různě dlouhé podle počtu úderů. Pokud je celá hodina, po odbi� 
čtyř úderů spus� čtvrťový stroj prostřednictvím páky bicí stroj celých hodin. Ten 
odbije počet úderů příslušné hodiny (1–12). Pro ustálenou rychlost odbíjení brzdí 

stroje při pohybu dvoulopatkové větrníky osazené v horní čás� stroje. Pro 
zabezpečení správného počtu úderů na zvon je bicí stroj hodinový opatřen, stejně 
jako bicí stroj čtvrťový, závěrkovým kolem. Kolo má po svém obvodu rozmístěno 12 
různě dlouhých výřezů. Do výřezů zapadá páka, která po odbi� příslušného počtu 
úderů stroj zastaví. 
 SOUČASNÝ STAV

Vojtěch Blažek

Samotný hodinový stroj je ve stavu funkčním, přičemž je však doporučeno jeho 
celkové zrestaurování a vyčištění všech jeho mechanických součás�. Zásadnější pro 
provoz věžních hodin je však celková oprava a zrestaurování převodových soukolí v 
horní čás� věže včetně ručkových převodů přímo za ciferníky hodin a věžních 
ručiček. Kola a ložiska jsou napadena rzí a zanesena nečistotami, čímž působí na 
hodinový stroj velký odpor a může docházet k poruchám. Pro spolehlivý provoz 
automa�ckého natahování hodinového stroje se doporučuje úprava a revize 
starého elektrického vedení a zakry� kabelů do lišt.   

Přibližně v první polovině roku 2022 jsem si všiml, že věžní hodiny na městečku 
ve Vladislavi již nějakou dobu nefungují. Od místních farníků jsem zjis�l, že 

obětavý občan obce, starší pán p. Kružík, se ze zdravotních důvodů už o hodiny 
nemůže starat. K hodinovému stroji vede cesta po strmém a úzkém točivém 
schodiš� – celkem 45 schodů ‒ a poté pro servis k odbíjení hodin ke zvonům 
a rozvodům až k ciferníkům, celkem tedy 66 schodů. Místní se mě ptali, jestli 
o někom nevím, kdo by hodiny zkontroloval, vyčis�l, promazal, a zda bych se o 
tyto hodiny nechtěl starat do budoucna sám, když se tak zajímám? Rozhodl jsem 
se tedy pomoci. Od své neteře pracující v Brně jsem dostal �p na mladíka Vojtu 
Blažka, samouka z Jihlavy, kterému v létě 2022 bylo pouhých 15 a půl let. To už měl 
za sebou zprovoznění hodinového stroje v Jihlavě ve filiálním kostele sv. Ignáce a 
také ve farním kostele v Jihlavě u sv. Jakuba. A nejen tyto… Myslím, že o něm v 
budoucnu ještě uslyšíme. O hodinové stroje se začal zajímat dle jeho slov údajně 
už od 6 let na prázdninách u dědečka ve Výskytné u Jihlavy, kam chodili poslou-
chat „bimbání“ hodin. To mu zřejmě učarovalo. Pár let nato si na doporučení 
dědečka rozdělal starý budík, aby věděl, jak mechanické stroje času fungují. Už asi 
ve 12 letech si pomocí stavebnice Merkur postavil zkusmo i svůj první orloj. 
V současné době studuje strojní průmyslovou školu v Jihlavě. 

Na začátku prázdnin roku 2024 přijel hodinář Vojta z Jihlavy vlakem do Vladislavi, 
abychom zahájili první etapu oprav. Byly demontovány všechny součás� rozvodů 
a převodů od rafiček počínaje až k hodinovému stroji včetně kladívek, táhel odbíjení 
tzv. čtvr�n i celých hodin. Současně s pomocí obce bylo obstaráno zajištění plošiny 
a pomocí kolegy hasiče Franty Havleny byla provedena oprava nátěrů obou 
ciferníků a jednotlivých římských číslic. Mladého hodináře jsem se vším demonto-
vaným materiálem odvezl autem domů do Jihlavy, kde v rodinné řadové garáži 
proběhla první část renovace všech demontovaných čás�. V době demontovaných 
rafiček bylo potřeba provést celkový velký úklid věže, ometení pavučin a zametení, 
vyčištění všech čtyřech pater (ciferníky s rozvody, zvonová část s kladívky, patro se 
strojem času, patro se závažími i přístupové schodiště). To byla práce na dva dny. 
Částečně pomohla opět obec dvěma pracovníky, kteří nám na půl dne pomohli. Dne 
26. 8. 2024 tedy došlo ke zpětné montáži rafiček, rozvodů, kladívek atd. a od tohoto 
dne probíhá dílčí testovací provoz. Následovat bude během tohoto podzimu oprava 
elektroinstalace a montáž upřesňovacího zachycovacího mechanizmu s magnetem 
u kyvadla tak, aby hodiny v budoucnu šly pokud možno přesněji. Čas bude řízen 
řídící jednotkou ze satelitu za pomocí antény. V dalších měsících budeme shánět 
sponzory a dobrovolníky truhláře i tesaře, kteří by se v nadcházejícím období 
testovacího provozu podíleli na úpravě rozšíření podesty – patra tak, aby byl stroj 
času dobře přístupný z obou stran pro servis i údržbu a také aby pro něj byla 
vyrobena dodatečná dřevěná prosklená skříň. Stroj tak bude lépe chráněn před 
vlivy změn počasí, a především částečně i prašnos� v daném prostoru. Dá-li pánbůh, 
v příš�m roce by měla následovat další etapa, a sice odstávka samotného stroje 
času, jeho celkové rozebrání a renovace všech soukolí, vyčistění, renovace nátěrů, 
promazání nastavení a zpětná montáž a seřízení. Určitě si to stroj cca po 150 letech 
zaslouží. Uvidíme, co se povede, je to běh na delší trať, ale jak se zpívá v jedné české 
písni: „Touha je zázrak, kámo zázrak…“

Současný hodinový stroj instalovaný v kostele Nejsvětější trojice ve Vladislavi 
údajně zhotovil čáslavský hodinář Karel Adamec koncem 19. stole�. Do Vladislavi 
však byl tento stroj převezen mnohem později, někdy koncem minulého stole�. 
V létě roku 2022 jsem tedy dostal ústní svolení tehdy místního kněze otce Jindřicha 
Charouze, že se na věžní hodiny můžeme s nějakým odborníkem podívat, zjis�t 
jejich stav a říct, jaká by mohla být jejich budoucnost. Nadšený nebyl, ale s naší 
inicia�vou, ovšem bez možnos� financování, souhlasil. Věžní hodiny jsou 
samozřejmě majetkem církve. 

Milan Fučík

Hodinářský mladík Vojta Blažek tedy přijel poprvé do Vladislavi v době letních 
prázdnin roku 2022, kdy právě ukončil základní školu. Stroj jsme prohlédli, zhruba 
ometli z pavučin, promazali a zkusili ho zprovoznit. To se dařilo pouhé cca 4 měsíce 
za velkého úsilí obsluhy a téměř obden doseřizování atd. Stroj však vykazoval určité 
nespolehlivos� a nepřesnos� chodu, zpožďování atd. Navíc provedení 
elektroinstalace, a především léta neprobíhající údržba, pavučiny, spousta prachu 
atd. byla dalším rizikem provozování ve všech 4 patrech (ciferníky s rozvody, 
zvonová část s kladívky, patro se strojem času, patro se závažími i přístupové 
schodiště). Proto jsem se rozhodl z bezpečnostních důvodů svou ak�vitu obsluhy 
věžních hodin na podzim roku 2022 pozastavit. Dalším důvodem byla pouze ústní 
dohoda s knězem, který od října 2022 náhle odešel z kněžské služby z Vladislavi zpět 
do kláštera v Želivi a farnost i kostel zůstaly bez kněze. Zkrátka bez legalizace našeho 
konání – servisu a obsluhy věžních hodin oficiálně s vědomím církve ‒ jsem zkrátka z 
výše uvedených důvodů pokračovat nechtěl. Ale jen tak jsem se vzdát po půl roce 
také nechtěl. Hlavně kvůli panu Kružíkovi, svému „předchůdci“, kterému jsem na 
začátku slíbil, že v jeho činnos� obsluhy věžních hodin budu v rámci daných 
možnos� pokračovat. A tak jsem na jaře roku 2023 postupně začal zjišťoval, kdo má 

z církve tyto věci na staros�. Po několika telefonátech a osobní schůzce na místě ve 
věži u hodinového stroje s příslušným p. farářem a za pomoci fotodokumentace 
jsme zdokumentovali stávající stav, sepsali společně s mladým hodinářem dohodu, 
kde jsme popsali současný stav a navrhli řešení postupné renovace věžních hodin 
v několika etapách a rocích za minoritní finanční podpory církve, a to rovněž 
z důvodu, že je to v podstatě naše privátní inicia�va (moje, hodinářského mladíka 
a několika lidí ve Vladislavi, kteří mě v mém konání podporovali). Samotný hodinový 
stroj byl ve stavu funkčním, přičemž však byla doporučena jeho celková postupná 
renovace a vyčištění všech jeho mechanických součás�. Zásadnější pro provoz 
věžních hodin však byla celková oprava a zrestaurování převodových soukolí v horní 
čás� věže včetně ručkových převodů přímo za ciferníky hodin a věžních ručiček. Kola 
a ložiska byla napadena rzí a zanesena nečistotami, čímž působila na hodinový stroj 
velký 1/2 odpor a mohlo docházet, a také docházelo k poruchám. Pro spolehlivý 
provoz automa�ckého natahování hodinového stroje se doporučila oprava starého 
elektrického vedení a zakry� kabelů do lišt. 

Jak jsem se dostal k věžním hodinám ve Vladislavi 

Věžní hodiny kostela Nejsvětější Trojice 



Dále vás, zahrádkáři, zvou na podzimní zájezd. Ten se uskuteční v sobotu 12. 10. 2024 a pojede se do 
Kroměříže na podzimní etapu výstavy Floria. Těšíme se na vaši účast!

Ve dnech 10.‒11. 8. 2024 ZO ČZS Vladislav uspořádala výstavu v Hrotovicích. K pořádání této výstavy 
jsme již tradičně zváni starostkou města Hrotovice a výstava se koná u příležitos� tamější pou�. 

Letošní výstava kvě�n byla jiná než v dřívějších letech, a to zejména proto, že letos byla spojena 
s výstavou hub a mykologickou poradnou pod vedením zdejšího vladislavského mykologa Milana 
Kopečného. Kromě kvě�nami vyzdobeného zámeckého schodiště a chodby tak mohli návštěvníci 
zhlédnout sezonní druhy hub a diskutovat nad jejich účinky na lidské zdraví. Výstava se celkově těšila 
hojné účas� a návštěvníci toto houbařské okénko velmi pozi�vně hodno�li.  

Dominik Komenda

Letošní moštovací sezona je tady, a i přes nevelkou úrodu jablek zde ve Vladislavi je jablek v okolí dost. 
Zahájení moštování a krouhání zelí bylo ve Vladislavi započato v sobotu 21. 9. 2024. Moštovat se následně 
bude každou další sobotu a předpokládaný konec moštování bude na přelomu října / listopadu, dle 
aktuálního zájmu. Moštárna bude v provozu vždy od 13:00 do 16:00. Žádáme zájemce, aby si své 
moštování rezervovali na našich internetových stránkách   kde v sekci www.zahradkari.cz/zo/vladislav,
„Moštárna“ je odkaz na objednávkový systém. Dále žádáme zájemce, aby si donesli dostatek nádob na 
vzniklý mošt a jablka k moštování přinášeli omytá. Pro letošní rok opět pla�, že výlisky z jablek je nutné 
odebrat zpět, je možné je použít například jako hnojení na zahrádku nebo přidat do kompostu. Cena 
moštování i krouhání zelí zůstává stejná jako v loňském roce.

Informace od zahrádkářů
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Jako každoročně, tak i letos se Dětský den vydařil a nezbývá než poděkovat 
spolku ŽaM Hostákov za jeho přípravu.  Jaroslav Oborný

Na sobotu 17. srpna zorganizoval hostákovský spolek ŽaM Hostákov pro 
dě� jako předzvěst končících dvouměsíčních prázdnin Dětský den. 

Místem soutěží a her byl tradičně areál bývalé školy v Hostákově a v případě 
zorbingu rybník na návsi. Sportovního klání se zúčastnilo téměř 30 dě�. Po 
splnění všech disciplín byl pak každý závodník odměněn drobnými dárky 
a občerstvením. 

Dětský den v Hostákově

Pomáháme společně

S ohledem na nedávné povodně, které zasáhly naši republiku a přinesly s sebou řadu 
problémů a výzev, se rozhodl Sbor dobrovolných hasičů Vladislav uspořádat 

materiální sbírku. Tato akce se uskutečnila ve čtvrtek 19. září od 15:00 do 18:00 hodin v 
hasičské zbrojnici Vladislav. Byl to jeden z prvních počinů pomoci pos�ženým 
povodněmi.V rámci sbírky se shromažďovala konkrétní materiální pomoc, která 
odpovídala aktuálním potřebám obyvatel obce Nové Heřminovy na Bruntálsku. Všechny 
shromážděné věci byly předány přímo do obce Nové Heřminovy, kde se v současné době 
naši hasiči ak�vně podílejí na záchranných pracích a na podporování místních obyvatel. 

Rád bych vyjádřil své upřímné a srdečné poděkování zastupitelstvu městyse Vladislav za 
jejich rozhodnu�, které bylo učiněno na nedávném zasedání. Jejich krok, kdy schválili 
poskytnu� významného finančního daru ve výši 300 �síc korun obci Nové Heřminovy, je 
nejenom výrazem solidarity, ale také důkazem toho, jak důležité je v těžkých časech spojit 
síly a pomoci těm, kteří to nejvíce potřebují. Tento dar má nesmírný význam, neboť tato 
obec pos�žená povodněmi čelí obrovským výzvám a mnohdy se ocitá v situacích, kdy jim 
chybí základní prostředky k obnově a zajištění bezpečného a důstojného života pro své 
obyvatele. 

V rámci sbírky bylo vedle materiálu odesláno také nezbytné strojní nářadí, které poskytl 
městys Vladislav, například aku nářadí a motorovou pilu.

Kromě toho byla součás� dodávky také elektrocentrála, která zajis� potřebnou 
elektrickou energii v oblastech bez přístupu k veřejné sí�. To je obzvlášť důležité pro 
zajištění bezproblémového chodu elektrických zařízení, která se v místě využívají,jako 
třeba vysoušeče, které budou hrát klíčovou roli při odstraňování vlhkos� z prostor nejen 
obytných prostor.

Avšak �mto krokem naše pomoc určitě nekončí. Jsme si vědomi, že před námi je ještě 
dlouhá a náročná cesta k úplné obnově a rehabilitaci pos�žených oblas�. Je důležité, 
abychom nezapomněli na to, že po takových tragédiích je klíčové udržovat naši vzájemnou 
podporu a spolupráci, a to nejen na úrovni jednotlivých obcí, ale i mezi různými ins�tucemi 
a organizacemi.

Doufám, že zůstaneme i nadále tak vstřícní, štědří a nezjištní, jak jsme byli doposud. 
Každá pomoc, ať už malá či velká, má svojí hodnotu. Naše srdce i ruce by měly zůstat 
otevřené, abychom mohli pokračovat v pomoci tam, kde je to nejvíce potřeba. Všem ,kteří 
přispěli do sbírky patří obrovské poděkování.   Jan Havlena




